
otevřený dopis, v Praze dne 14. září 2024

Vážený pane ministře,

děkuji za Vaši odpověď ze dne 15. července 2024. Podle dosavadních informací by se z výstavy 
Fragmenty paměti v Drážďanech, která byla ukončena 8. září 2024, měl Korunovační kříž vrátit do 
28. září zpět do ČR. Ve své odpovědi jste uvedl, že v té době Ministerstvo kultury neevidovalo 
žádnou žádost o jeho další vývoz.

Vzhledem k vysoké důležitosti Korunovačního kříže pro ČR, neboť se zřejmě jedná o 
nejcennější movitý předmět spojený s Českou republikou a její státností nevyčíslitelné hodnoty, 
zřejmě cennější než Svatováclavská koruna, a dále i vzhledem k tomu, jak velké vzniklo pobouření 
veřejnosti z jeho odvězení na půl roku do Německa, Vás žádám o odpověď, zdali Vám do současné 
doby není známo, že by někdo uvažoval o jeho dalším vyvezení, případně nebyla podána přímo 
žádost na Ministerstvo kultury.

Po diskusi ve veřejném prostoru, do které se zapojilo i mnoho odborníku a restaurátorů, jistě sám
uznáte, že další cestování Korunovačního kříže mimo území ČR není žádoucí a není v zájmu 
občanů České republiky. Případným úvahám o jeho dalším vyvezení z ČR by měla předcházet 
odborná i laická debata ve veřejném prostoru. Protože zastupuji část veřejnosti, která veřejně 
vyjádřila svůj nesouhlas s vyvezením Korunovačního kříže (výzvu podepsalo více než 7000 
občanů), žádám Vás tímto, zdali byste mne v budoucnu neinformoval o tom, pokud by Ministerstvo
kultury obdrželo jakoukoliv žádost o jeho vyvezení, aby o tom mohla být veřejnost řádně 
informována, a aby taková veřejná debata mohla proběhnout.

Se srdečným pozdravem

Ing. Václav Hrabák

úvodní signatář Výzvy za navrácení korunovačního kříže
...


